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na lékaře
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SLOVENSKO: Ministr zdravotnictví SR Marek Krajčí oficiálně povolil používání vakcíny Sputnik V na
Slovensku. Podepsal žádost o použití neregistrovaného přípravku. Dokument zveřejnili na stránce
resortu zdravotnictví.

Z dokumentu, který je k dispozici na stránkách resortu zdravotnictví, vyplývá, že Krajčí dal zatím
povolení k použití vakcíny v množství 200 tisíc. Tyto dávky už jsou na Slovensku. Platí to do konce
srpna.

„Za léčbu neregistrovaným lékem přebírá plnou zodpovědnost ošetřující lékař,“ uvádí se
v dokumentu.

Vakcína Sputnik V na Slovensku
Slovenská armádní letadla včera z Ruska přivezla první dodávky vakcíny Sputnik V. Předseda vlády
Igor Matovič uvedl, že s Ruskem je domluvena dodávka dvou milionů dávek, což zemi umožní
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zrychlit vakcinaci o 40 %.

Premiér Matovič během tiskové konference na letišti v Košicích, kde za jeho zády stál letoun s
otevřeným nákladním prostorem, v němž byla vidět zásilka Sputniku V, uvedl, že nehledě na to, že
Slovensko začne nyní na základě výjimky ministerstva zdravotnictví očkovat i touto vakcínou, většina
očkování bude probíhat pomocí preparátů nasmlouvaných přes Evropskou unii.

 

„Většina vakcín budou vakcíny z EU. Myslíme si, že je mimořádně správné nakoupit i
ruskou vakcínu, spolehlivou vakcínu, a umožnit lidem nechat se očkovat tou vakcínou,
kterou chtějí,” uvedl.

Matovič následně poděkoval ministru zdravotnictví „za odvahu“, že jeho rezort umožnil použití ruské
vakcíny, která zatím nebyla schválena ze strany Evropské lékové agentury, na území Slovenska.

Co se týče slovenské reakce na přijetí ruské vakcíny, pak názory nejsou jednotné. Opoziční strana
Směr-SD uvítala dodávky ruské vakcíny na Slovensko. Ve stanovisku strany mluvčí Ján Mažgút uvedl,
že při ochraně zdraví a životů není možné hrát žádné geopolitické hry.

Člen mimoparlamentní strany Hlas-SD Richard Raši uvedl, že ruská vakcína je v aktuální situaci
nouzovým řešením. Je podle něj důležité zachovat dobrovolnost očkování. Předseda parlamentu Boris
Kollár vítá jakoukoliv možnost, která pomůže zlepšit aktuální pandemickou situaci, zároveň chápe
kritiku.

Koaliční strana Za lidi však trvá na svém postoji a je proti tomu, aby se na Slovensku
očkovalo neregistrovanými vakcínami. Předsedkyně strany Za lidi Veronika Remišová za absurdní
označila způsob, jak premiér Matovič přivítal ruskou vakcínu Sputnik V.

Strana SaS by také uvítala, kdyby ruská vakcína byla před očkováním slovenského obyvatelstva
schválená Státním ústavem pro kontrolu léčiv.
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